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CiU de les Preses 
critica que 
l'alcalde no demani 
ajuts per ala 
seguretat escolar 

DdeG 
Les Preses.— El cap del grup 

de Convergència i Unió en l'o
posició a l'Ajuntament de les 
Preses, Joan Bassols, ha dema
nat explicacions a l'alcalde so
cialista, Daniel Terradellas, per 
no haver sol·licitat una subven
ció que es destina a comprovar 
la seguretat de les escoles, i que 
ja han demanat els diferents 
consistoris de la comarca. Bas
sols ha explicat que «ens va 
sorprendre que l'alcalde di
gués que no ho havia fet, per
què la Generalitat li devia di
ners d'una subvenció per a la 
calefacció de l'escola». 

Segons Bassols, aquesta ac
titud no és la més adequada per 
a les escoles del municipi. El cap 
del grup CiU ha assegurat, però, 
que insitirà perquè l'Ajuntament 
de les Preses tramiti aquesta so
l·licitud, la qual facilita la revisió 
i, si cal, la instal.lació de mesu
res de seguretat com la renova
ció del sistema elèctric, el de 
combustibles i les estructures i 
forjats dels centres. 

Els veïns de 
Riudaura i Santa 
Pau fan els 
preparatius dels 
pessebres vivents 

Riudaura/Sta Pau.— Més de 
cinc-cents veïns dels municipis 
de Riudaura i Santa pau han 
iniciat els preparatius per repre
sentar, durant els dies de Nadal, 
les escenificacions dels respec
tius pessebres vivents. Riudaura 
treballa l'entorn rural del mateix 
poble i ha ampliat l'escenificació 
any rera any. Santa Pau, per la 
seva banda, organitza el pesse
bre a l'entorn de la vila medieval. 
D'aquesta manera, I després de 
set anys, el pessebre vivent de 
Santa Pau és considerat dels 
millors de Girona. A diferència 
d'aquesta representació, la de 
Ridaura és estàtica. 

Un moment de la conferència que el conseller Josep Laporte —el segon a la dreta— va fer a l'Escola Pia d'Olot per 
explicar la reforma del sistema educatiu, (Foto JULII. 

Diu que el pressupost d'Ensenyament pel 92 ha estat «mal interpretat» 

Calzada anuncia que el tercer 
institut d'Olot es farà l'any vinent 

XAVIER VALERI 
Olot.— El tercer institut d'Olot, 

que ha estat reivindicat recentment 
per tots els grups polítics de la ciu
tat es començarà a construir al 
Bosc de la Coma l'any vinent, se
gons va anunciar el vice-president 
primer del Parlament de Catalunya, 
Arcadi Calzada, en el marc de la 
conferència que va pronunciar el 
conseller Laporte a l'Escola Pia d'O
lot sobre la reforma del sistema 
educatiu, davant d'uns cinc-cents 
pares d'alumnes. El vice-president 
del Parlament va explicar que la 
lectura dels Pressupostos de la Ge
neralitat «havia estat mal inter
pretada», fent referència a la recla
mació del tercer institut de la ciutat 
que van fer dimarts passat els direc
tors dels centres de secundària 
d'Olot. 

En aquest sentit, Calzada va ex
posar que en els pressupostos, s'hi 
contempla una partida global d'on
ze mil milions de pessetes destinada 
a la construcció de centres do
cents, en la qual es preveu la cons

trucció del nou institut d'Olot. El 
vice-president del Parlament va ex
plicar també que, actualment, un 
grup d'arquitectes de la Generalitat 
ja està treballant en el projecte del 
nou edifici docent. Per ell, «la gent 
es precipita i fa notícia, quan en
cara no s'han aprovat els 
pressupostos». 

Reforma educativa 

Per la seva banda, el conseller 
d'Ensenyament de la Generalitat, 
Josep Laporte, va avançar les pre
visions de la Generalitat, pel que fa 
a l'ensenyament a secundària, fins 
a l'any 2000. En aquest sentit, va 
exposar que s'han previst per a la 
ciutat 9 línies d'ensenyament per 
als nens i nenes d'entre 14116 anys i 
9 més per als d'entre 16 i 18 anys, 
que es prepartiran entre els tres 
centres de secundària previstos per 
a Olot. A més, va afegir que es 
«podran potenciar les línies d'en
senyament privat que ja hi ha 
actualment». 

El conseller d'Ensenyament va 
centrar la seva conferència en el 
tema de la formació professional i el 
fracàs escolar. Segons Laporte, la 
reforma contempla un canvi total 
del Sístema de formació professio
nal, sobretot en la voluntat d'aca
bar amb la dicotomia entre F.P. i 
batxillerat, en el sentit de la «ubica
ció dels elements menys brillants 
de l'alumnat als centres de FP». 
Laporte va aconsellar als pares as
sistents a l'acte que recordessin als 
seus fills que en un país, també, són 
molt necessaris els diplomats i tèc
nics. El conseller va justificar la seva 
afirmació amb el fet que ha Catalu
nya, actualment, hi ha un dèficit de 
tècnics i diplomats i un superàvit de 
llicenciats i doctorats. 

D'altra banda, Josep Laporte va 
explicar que desconfia dels pressu
postos que l'Estat destinarà a la 
reforma educativa i, en aquest sen
tit, va explicar que «mentre no hi 
hagi un nou sistema de finança
ment, la Logse pot tenir dificul
tats a Catalunya». 

Manifestació dels empleats de Cap Gros a Palamós, un 
centenar de persones es va manifestar ahir pels carrers de Palamós en 
resposta a la convocatòria realitzada pels treballadors de la constructora 
Cap Gros, s.a., que recentment ha presentat suspensió de pagaments, 
informa Lluís Poch. La manifestació es va celebrar sense incidents, tot i 
que durant el seu recorregut els empleats van fer aturar el trànsit a les 
avingudes President Companys i Onze de Setembre, així com al carrer 
Cervantes. Els treballadors es van aturar uns moments davant les oficines 
de Cap Gros, i van comprovar que s'havien produït alguns danys en els 
vidres de la porta d'accés a l'edifici. Els representants del personal van 
desmentir que tinguessin res a vure amb els fets. Els manifestants van 
portar durant el seu recorregut diverses pancartes, entre les quals destaca
va una en què s'insultava i amenaçava de mort el gerent de l'empresa, 
Jordi Puig. La manifestació va finalitzar amb una concentració davant 
l'Ajuntament de Palamós. (Foto JORDI PICAZO). 

Festa de l'ONCE a Caldes de Malavella. Lagència de lOrganitza 
ció nacional de cecs d'Espanya (ONCE) de Girona ha celebrat la seva festa 
anual a Caldes de Malavella, coincidint amb la diada de la seva patrona. 
Santa Llúcia. Els actes van començar amb una missa a l'església parroqui
al, i posteriorment es va realitzar un recorregut pels carrers de la població i 
per les fonts termals. Una vegada finalitzat el dinar, es varen organitzar 
diversos jocs de saló i un concurs de ball. A més, es va celebrar un partit de 
bàsquet amb cadira de rodes a la pista polisportiva municipal. El director de 
l'agència de l'ONCE a Girona, Carles Roig, va elogiar «la disponibilitat de 
l'Ajuntament de Caldes» i va manifestar que, malgrat que els ajuntaments 
gironins estan fent un esforç per eliminar barreres de tots tipus per als 
invidents i els minusvàlids en general, «caldria crear comissions conjuntes 
per treballar plegats». Roig considera que «cal canviar la imatge que els 
cecs tenen, en molts casos, d'ells mateixos, i la que té l'altra gent en relació 
amb els invidents». (Foto JORDI PICAZO). 

El Grup Ateneu 
analitza la situació 
dels immigrants 
africans d'Olot 

F.R. 
Olot.— El Grup Ateneu d'Olot 

ha analitzat en un debat la situa
ció del col.lectiu d'immigrants 
de la localitat. En aquest sentit, 
durant el debat es va constatar 
que, en línies generals, aquest 
col.lectiu està satisfet, però 
també sol.lícita poder millorar 
els seus habitatges i aprendre 
les llengües catalana i castellana 
com a mitjà de comunicació in
dispensable. Per aquesta raó, 
els africans han demanat a l'A
juntament que els faciliti les se
ves demandes. 

Segons un estudi de l'Ajunta
ment, els immigrants africans 
que hi ha cansats actualment a 
Olot són dos-cents quaranta-
set, dels quals 123 són del Ma
rroc; 107, de Gàmbia, i la resta, 
del Senegal, Guinea i Mali. A 
més, dos-cents d'ells han sol·li
citat certificats per normalitzar 
la seva situació i es calcula que 
una cinquantena poden estar en 
situació irregular. 

La regidora de Benestar So
cial de l'Ajuntament d'Olot, Isa
bel Brussosa, va assegurar que, 
pel que fa a l'aspecte de l'habi
tatge, «és difícil de solucionar 
perquè es topa amb la propie
tat privada i amb la falta de 
contractes legalitzats entre 
propietaris i llogaters». La so
l·licitud d'habitatges socials va 
ser, d'altra banda, desaconse
llada per part de Joaquim Giol, 
membre de Càritas, per la possi
ble situació marginal que gene
raria. Segons ell, es podria arri
bar a la creació de ghettos. Per 
això, va recomanar el seu esta
bliment als diferents llocs de la 
ciutat. Per la seva banda, el re
presentant del col.lectiu d'afri
cans va demanar ajuts a l'Ajun
tament per adaptar els horaris 
de l'escola d'adults amb els la
borals, amb vista a poder apren
dre català. Carles Novales, del 
Govern Civil, va anunciar que se 
seguirà la reglamentació de ma
nera estricta pel que fa al tracte 
als immigrants africans i que 
una de les prioritats a partir d'ara 
serà tramitar expedients d'ex
pulsió a tots els estrangers que 
tinguin antecedents delictius. 
Tot i això, va anunciar que al 
novembre només un 5 per cent 
de delictes han estat relacionats 
amb aquest col.lectiu. 

L'Ajuntament posa 
jaidineresa Santa 
Coloma perquè els 
cotxes no aparquin 
a la vorera 

DdeG 
Santa Coloma de Farners.— 

L'Ajuntament de Santa Coloma 
ha instal·lat un total de vint jardi
neres al carrer Lluís Mont amb 
l'objectiu d'evitar que els cotxes 
aparquin a banda i banda del 
vial, que conflueix a la plaça 
Farners i on hi ha diversos co
merços. La manera com han 
estat col·locades les jardineres 
impedeix que aparquin cotxes al 
costat de les voreres, amb la' 
qual cosa, però, es dificulta 
també el pas de vehicles de 
grans dimensions. 

Aquesta és una de les prime
res actuacions de regulació de 
trànsit que du a terme el nou 
equip de govern al nucli antic de 
Santa Coloma. La decisió de 
dur-la a terme s'ha produït des
prés que els botiguers d'aquest 
sector presentessin fa unes set
manes a l'Ajuntament un pro
jecte de rehabilitació i recupera
ció de la zona. 
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